
Dagsorden for møde i Samarbejdsforum 19/5 kl. 17.00 på Grønningen 

1. Valg af referent. 

 

2. Godkendelse af referat møde 2/9 2020 

 

3. Siden sidst opfølgning på aftaler fra sidste møde: 

a) Grønningen fondsansøgninger terrassen, klintekongen, m.m.  

b) Vandværket, vandværksbygningen, grund på Bredeløkkevej.  

c) Slogan konkurrence. 

d) Ulykkesforsikringer  

 

4. Orientering fra arbejdsgrupperne 

- Energigruppen stadig sovende ? 

- Seniorgruppen 

- Cykelgruppen 

- Landsbyernes naturlige …. 

- Børnegruppen / Folkekøkken / Krea / Stigruppen / Koret / Festgruppen 

 

5. Orientering fra foreningerne 

- Borgerforeningen 

- Forsamlingshuset 

- Lodsejerne 

- Strandforeningen 

- Menighedsrådet 

 

6. Indkomne forslag 

7. Økonomi 

8. Næste møde indkalder ? 

9. Evt. 

 

Referat: 

 

Tilstede: Jørn, Villy, Ingeborg, Lone, Jan, Hans, Rolf og Jens. Afbud fra Lisbet. 

 

Ad 1: Hans blev valgt som referent. 

Ad 2 : Referat fra d. 2/9 2020 godkendt. 

Ad 3 : Klintekongen. Udviklingen af Grønningen har været i fokus i projektet Landsbyernes 

naturlige fortræffeligheder. Vores samarbejde med Bo Karberg er afsluttet. Pt. arbejder vi 

på at skabe Klintekongens magiske have. En klintekonge udskåret af en egetræsstamme på 



6 m x 1,25m. omringet af frugttræer. Vi har fået 41.500 kr. betinget, fra Kulturpuljen i 

Stevns Kommune, til indkøb af egetræsstamme liggende på et leje af robinie stammer.  Vi 

mangler 46.500 til udskæring af stammen. (se bilag). Planen for at skaffe dette beløb blev 

aftalt til flg.: 

a) Vi har stadig fondsansøgninger liggende hos friluftsrådet og vaskerifonden og venter svar i 

maj 2021. Vi ser om disse svar giver muligheder. Når svar foreligger gives besked til alle i 

samarbejdsforum. 

b) Hvis ovenstående ikke giver resultat går medlemmer af samarbejdsforum hjem til egne 

bestyrelser og spørger om foreningen kan medvirke til at finde midler til udskæringen. Villy 

spørger lodsejerne. Samtidig arrangerer vi en målrettet indsamling blandt vores borgere til 

udskæringen af Klintekongen. 

c) Hans undersøger om der er muligheder i at søge lag midler. 

 

Terrassen. Vi har søgt og fået 10.600 kr. til indkøb af materialer hos jem&fix. Terrassen skal 

ligge på den sydlige langside af petanque banen og være på ca. 30 m2. Samarbejdsforum 

mente at vi selv kunne løfte opgaven med hjælp fra en med de rette kompetencer. Rolf 

kontakter Jacob for at spørge om han kan medvirke og arrangerer et møde med Hans og 

Villy. Vi vil aftale materialeindkøb, arbejdsgange, tidspunkt for arbejdets udførelse m.m.  

 

Ad 4. Vandværket er under afvikling og vi får nu vand fra Store Heddinge. Der udestår 

stadig en endelig aftale med Holtug Forsamlingshus vedrørende afvikling af 

vandværksbygningen. Bestyrelsen i Holtug Forsamlingshus har tilkendegivet at man vil 

påtage sig opgaven mod betaling. I perioden mellem overtagelsen af bygningen til en evt. 

afvikling (nedrivning) er foretaget betaler Holtug Forsamlingshus forbrugsafgifter til vand 

og el. Desuden betaler forsamlingshuset for nødvendige ændringer af bygningen så den 

kan bruges i overgangsperioden, sikring af klimaskærmen, løbende vedligeholdelse og 

fjernelse af diverse hegn, beplantning m.m. Bygningen skulle gerne blive en del af 

helheden på Grønningen. 

Vandværksgrunden på Bredeløkkevej 30 er nu sat til salg til højestbydende. Interesserede 

skal senest d.1.6. henvende sig til John Tange for at modtage information og konditioner 

vedr. salget af grunden. Samarbejdsforum og bestyrelsen i Holtug Borgerforening så gerne 

at grunden kunne være et fælleseje for byen. Derfor opfordres foreningerne til at 

undersøge mulighederne for at afgive bud på grunden. 

 

Ad 3c. På forrige møde udskrev vi en slogan konkurrence. Vi har fået 4 forslag: 

 En landsby med energi 

 En by med energi 

 Holtug – Himmel, hav og hygge. 

 En landsby med energi og harmoni. 

Vi valgte ”en landsby med energi” som vores fremtidige fælles slogan. 



 

Ad 3d. Ulykkesforsikringer. Vi har spurgt frivillighedscenteret  om emnet og fået flg. Svar: 

 

Nogle foreninger har sørget for forsikringer for deres frivillige, typisk de 

landsdækkende foreninger. Mens andre foreninger, typisk mindre foreninger, 

orienterer deres frivillige om, at det er deres egen privat forsikring, som ville skulle 

dække i tilfælde af uheld.  

 

Det betyder at foreningerne internt må drøfte egne forsikringsforhold og opfordre 

frivillige til at have en passende forsikringsdækning. 

 

 

Ad 4. 

-  Energigruppen er stadig sovende 

-  Seniorgruppen er i fuld vigør og holder Grønningen, forsamlingshusets have m.m. til gavn og 

glæde for hele byen 

-  cykelgruppen kører stadig fint og er ved at forberede årets langture. 

-  projekt landsbyernes naturlige fortræffeligheder har haft fokus på Grønningen. I projektet har 

der været fokus på stier/ spor i landskabet, men det har været svært at få endelige aftaler med 

landmændene på plads. 

-  Børnegruppen er særdeles velfungerende. Dragefestival er gennemført. D. 29. - 30. maj har vi 

Dance Camp på Grønningen, Børne Sankt hans er planlagt. 

-  Folkekøkken d. 12.6. Vi glæder os alle til denne super fælles oplevelse. 

-  Krea. Gruppen starter til efteråret. 

-  Sti gruppen er i fuld gang og sender ruterne ud på Facebook. 

-  Koret. En tilflytter til byen, Holtig Linievej nr 2. Åbner op for nye og spændende muligheder. 

-  Festgruppen planlægger årets højdepunkt til at løbe af staben lørdag d. 7.8. Arbejdsivrige unge 

mennesker under 90 bedes holde sig klar til at yde en stor indsats. 

 

Ad 5. 

-  Borgerforeningen har planlagt generalforsamling til d. 25.8. sammen med forsamlingshuset. 

Desuden har vi arbejdet med aktiviteter, udvikling af Grønningen og drøftet mulighederne i 

grunden på Bredeløkkevej. 

-  Forsamlingshuset har aftalt generalforsamling til d. 25.8.  Desuden er der blevet arbejdet med 

overtagelsen af vandværksbygningen, grunden på Bredeløkkevej og udvikling af rammerne for 

forsamlingshuset til fremtiden. 

- Lodsejerne var ikke tilstede. Villy undersøger om lodsejerne kan medvirke til udviklingen af 

Grønningen med fokus på udskæringen af Klintekongen. 

- Strandforeningen holder generalforsamling d. 2.6. i forsamlingshuset. Badebroen er blevet sat op 

og stranden er blevet renset 2 gange. En superflot indsats af frivillige der gavner hele byen. 



- Jan Hesselbjerg fra menighedsrådet deltog for første gang i vores møde. Det var en fornøjelse og 

vi ser et stort potentiale i samarbejdet. Det kan være med koret, arrangementer på Grønningen,  i 

kirken m.m. Vi glæder os til samarbejdet. 

 

Ad 6. Der var ingen forslag. 

Ad 7. Økonomi bilag er vedhæftet 

Ad 8. Strandforeningen indkalder til næste møde d. 2.8. kl. 15.00 

Ad 9. Evt. Under evt. drøftede vi skrivelsen fra Birgitte Nielsen vedr. Telemaster – beslutning. Der 

afholdes et arrangement på Grønningen d. 3. juni kl. 16.00 til 18.00 Alle opfordres til at komme og 

tilkendegiver deres holdning. Budskabet er delt på Facebook og Villy vil udsende et nyhedsbrev 

med opfordringen. Læs i øvrigt  https://stevns.dk/Node/579891#label_expand_14  
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